

ПРОБЛЕМЫ РЕГУЛИРОВАНИЯ ПРЕКРАЩЕНИЯ ТРУДОВОГО ДОГОВОРА С ФУТБОЛИСТОМ В РОССИЙСКОМ СПОРТИВНОМ ПРАВЕ

АЛЕКСЕЕВ СЕРГЕЙ ВИКТОРОВИЧ,
заведующий кафедрой спортивного права, главный научный сотрудник
Института законодательства и сравнительного правоведения при Правительстве Российской Федерации,
главный научный сотрудник кафедры физического воспитания
Российского экономического университета имени Г.В. Плеханова
sportpravo@gmail.com

ВАРФОЛОМЕЕВ АЛЕКСАНДР ГЕОРГИЕВИЧ,
первый заместитель председателя Комитета по социальной политике
Совета Федерации Федерального Собрания Российской Федерации
avtor@lawinfo.ru

ПАЛУБ АРТЕМ ЮРЬЕВИЧ,
преподаватель кафедры спортивного права,
аспирант Института законодательства и сравнительного правоведения при Правительстве Российской Федерации
artemr196@yandex.ru

Статья посвящена исследованию особенностей регулирования общественных отношений, связанных с прекращением трудового договора с футболистом в российском спортивном праве. Предметом изучения выступают положения Трудового кодекса Российской Федерации, а также регламенты Российского Футбольного Союза (РФС), в которых содержатся нормы, устанавливающие порядок прекращения трудовых отношений со спортсменами в целом и футболистами в частности. В процессе исследования авторами выявлен ряд недостатков регулирования указанных отношений, выражающихся, в частности, в коллизиях между различными положениями нормативных актов и в недостаточно точном использовании дефиниций. В целях устранения недостатков регламентации прекращения трудового договора с футболистом предлагается внести изменения в Трудовой кодекс Российской Федерации и в Регламент РФС по статусу и переходам (трансферам) футболистов.

Ключевые слова: прекращение трудового договора со спортсменом, основания прекращения трудового договора со спортсменом, расторжение трудового договора с футболистом, основания прекращения трудового договора с футболистом, особенности расторжения трудового договора с футболистом, Трудовой кодекс Российской Федерации, Регламент РФС по статусу и переходам (трансферам) футболистов, РФС, футбол.

PROBLEMS OF REGULATION OF TERMINATION OF A LABOR AGREEMENT WITH A FOOTBALL PLAYER IN RUSSIAN SPORTS LAW

SERGEY V. ALEKSEEV
Head of the Department of Sports Law, Chief Research Scientist
of the Institute of Legislation and Comparative Law under the Government of the Russian Federation
Chief Research Scientist of the Department of Physical Education of the Plekhanov Russian University of Economics

ALEKSANDR G. VARFOLOMEEV
First Deputy Head of the Committee on Social Policy of the Federation Council
of the Federal Assembly of the Russian Federation

ARTEM YU. PALUB
Lecturer of the Department of Sports Law
Postgraduate Student of the Institute of Legislation and Comparative Law under the Government of the Russian Federation

The article is devoted to the study of the features of regulation of public relations associated with the termination of an employment contract with a football player in Russian sports law. The subject of the study is the provisions of the Labor Code of the Russian Federation, as well as the regulations of the Russian Football Union (RFU), which contain norms establishing the procedure for terminating labor relations with athletes in general and football players in particular. In the course of the study, the authors identified a number of shortcomings in the regulation of these relations; expressed, in particular, in collisions between various provisions of regulatory enactments and in an insufficiently accurate use of definitions. In order to eliminate the shortcomings in the regulation of the termination of an employment contract with a footballer, it is proposed to amend the Labor Code of the Russian Federation and the RFU Regulations on the status and transfers (transfers) of footballers.

Keywords: termination of an employment contract with an athlete, grounds for termination of an employment contract with an athlete, features of termination of an employment contract with an athlete, termination of an employment contract with a football player, grounds for termination of an employment contract with a football player, features of termination of an employment contract with a football player, Labor Code of the Russian Federation, RFU Regulations on the status and transfers (transfers) of football players, RFU, football.